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κεντρικού κράτους και των δήμων στην πρόσφατη κακοκαι-
ρία «Αυγή». Είναι αυτονόητο ότι χωρίς συνεργασία και συ-
νεννόηση με τους άλλους φορείς, δεν αποδίδει κανένα μέ-
τρο, όσο καλοσχεδιασμένο και αν είναι. Η Περιφέρεια, ό-
μως, οφείλει να καταρτίζει και να εφαρμόζει δικές της πολι-
τικές. Η πολιτική προστασία βρίσκεται άλλωστε στο επίκε-
ντρο του προγράμματός μας, όπως ενέκριναν με την ψήφο 
τους οι πολίτες της Αττικής. Με δράσεις που εκτείνονται α-
πό τη σύσταση και λειτουργία Περιφερειακού Κέντρου Πο-
λιτικής Προστασίας και την αγορά εξοπλισμού με πόρους 
του Προγράμματος «Αιγίς» και του Ταμείου Ανάκαμψης έ-
ως τους τακτικούς καθαρισμούς και την κινητοποίηση εθελο-
ντών. Την τελευταία δεκαετία, θρηνήσαμε εκατοντάδες συ-
νανθρώπους μας σε φυσικές καταστροφές και το αττικό το-
πίο πληγώθηκε βαριά. Μόνη αποτελεσματική ασπίδα προ-
στασίας, πέραν του συστηματικού σχεδιασμού, είναι η συ-
νειδητοποίηση ότι οι κίνδυνοι εξακολουθούν να είναι παρό-
ντες και ότι η αντιμετώπισή τους απαιτεί διαρκή εγρήγορ-
ση και πρόληψη.
 Πρόσφατα ορίσατε νέα διοίκηση στο πάρκο «Αντώνης 

Τρίτσης». Υπάρχει σχέδιο για τη δημιουργία νέων χώρων 
πρασίνου;

Ο ορισμός νέου διοικητικού σχήματος στον φορέα διαχείρι-
σης του πάρκου «Αντώνης Τρίτσης» υπηρετεί πρακτικές α-
νάγκες, αλλά έχει και έναν έντονο συμβολισμό, καθώς πρό-
κειται για τον μεγαλύτερο ανοιχτό δημόσιο χώρο της Αττι-

600 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΏ
«Εχουμε ήδη εξασφαλίσει με 
συντονισμένες ενέργειες περισσότερα 
από 600 εκατ. ευρώ μέχρι το 2027 για 
ένα ολοκληρωμένο πρόγραμμα ενάντια 
στον αποκλεισμό και στην εξαίρεση»

ΠΑΡΚΑ
«Τα πάρκα μας δεν πρέπει να είναι 
στατικά. Τα θέλουμε λειτουργικούς, 
ζωντανούς και αυτοδύναμους 
χώρους, με σύγχρονες υποδομές 
και πλήρη προσβασιμότητα»

ΨΉΦΟΣ
«Η πολιτική προστασία 
βρίσκεται στο επίκεντρο 
του προγράμματός μας, 
όπως ενέκριναν 
με την ψήφο τους 
οι πολίτες της Αττικής»

 

και την προκήρυξη μέχρι την πιστοποίηση, 
την υλοποίηση και -φυσικά- την απαραίτη-
τη λογοδοσία στους πολίτες, έτσι ώστε να 
αποφύγουμε τις ατέρμονες καθυστερήσεις 
στα κρίσιμα έργα υποδομής. Οι πολίτες έ-
χουν κουραστεί από τις γραφειοκρατικές α-
γκυλώσεις που τους δημιουργούν σύγχυση. 
Και συμμερίζομαι την άποψη ότι η συζήτη-
ση για το πού τελειώνει η αρμοδιότητα του 
κράτους και πού αρχίζει αυτή της αυτοδι-
οίκησης δεν τους αφορά. Εμείς έχουμε ήδη 
καταθέσει τις προτάσεις μας στην κεντρική 
κυβέρνηση και νομίζω ότι η συζήτηση είναι 
πλέον πιο ώριμη από ποτέ. Ενα πρώτο βή-
μα θα είναι το Παρατηρητήριο Εργων, μια 
προεκλογική μας δέσμευση, την οποία α-
νακοίνωσε και ο πρωθυπουργός σε εθνικό 
επίπεδο, κατά την πρόσφατη σύσκεψη με 
τους περιφερειάρχες.
 Η Περιφέρεια μπορεί να συμβάλει στην 

αποφόρτιση του κυκλοφοριακού στην Α-
θήνα και σε μεγάλους οδικούς άξονες, ό-
πως ο Κηφισός;

Το κυκλοφοριακό αποτελεί ένα σύνθετο ζή-
τημα που επηρεάζει κάθε πτυχή της καθη-
μερινότητας του πολίτη. Αντιμετωπίζεται 
μόνο με την εφαρμογή ενιαίας στρατηγι-
κής. Δεν μπορεί κάθε δήμος να εκπονεί δι-
κή του μελέτη υπερτοπικού χαρακτήρα, η 
οποία ουσιαστικά καταλήγει στη μετακύλι-
ση του κυκλοφοριακού φόρτου στους όμο-
ρους δήμους. Είναι πια σαφές ότι η Αττική 
έχει μετατραπεί σε ενιαία κυκλοφοριακή ο-
ντότητα. Η κίνηση στην Πανεπιστημίου ε-
πηρεάζει μέχρι την Αγία Παρασκευή και τα 
Μεσόγεια. Απαιτείται, συνεπώς, μητροπο-
λιτική μελέτη κυκλοφορίας για το Λεκανοπέ-
διο. Και εφόσον το κεντρικό κράτος μάς α-
ναθέσει αυτή την ευθύνη, η Περιφέρεια εί-
ναι πανέτοιμη να την αναλάβει, πάντοτε σε 
σύμπραξη και με τους παρόχους συγκοινω-
νιακού έργου.
 Οσον αφορά την πολιτική προστασία, 

ποιος είναι ο σχεδιασμός ενόψει και της α-
ντιπυρικής περιόδου; Εχετε συνεργασία με 
το υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας;

κής. Ξεκινάμε από τη φροντίδα των υφιστά-
μενων χώρων πρασίνου, με την αξιοποίηση 
κάθε διαθέσιμου χρηματοδοτικού εργαλεί-
ου και συνεχίζουμε με την επέκτασή τους. 
Το πρόγραμμά μας περιλαμβάνει ένα εκτε-
νές πρόγραμμα δενδροφυτεύσεων, καθώς 
και την εφαρμογή master plan για την απο-
κατάσταση καμένων εκτάσεων και τη δη-
μιουργία πράσινων διαδρομών που θα ε-
νώνουν τα περιαστικά πάρκα της Αττικής. 
Πρέπει, όμως, να εμπεδωθεί μια νέα αντί-
ληψη για τους χώρους αυτούς. Τα πάρκα 
μας δεν πρέπει να είναι στατικά. Τα θέλου-
με λειτουργικούς, ζωντανούς και αυτοδύνα-
μους χώρους, με σύγχρονες υποδομές και 
πλήρη προσβασιμότητα, που δεν θα προ-
σφέρουν μόνο αισθητική απόλαυση και α-
ναψυχή, αλλά θα συνδέονται με ενεργές 
δράσεις ποιότητας ζωής, κυκλικής οικονο-
μίας και πολιτισμού, με απόλυτα ασφαλές 
περιβαλλοντικό αποτύπωμα.
 Στην Αίγινα τι έγινε τελικά; Υπήρξε δολι-

οφθορά ή βλάβη, όπως υποστήριξε ο δή-
μαρχος;

Θυμίζω ότι η Περιφέρεια κινήθηκε ταχύτα-
τα, υποβάλλοντας στην Εισαγγελία Πλημμε-
λειοδικών Πειραιά τη μηνυτήρια αναφορά, 
που ήταν απαραίτητη προϋπόθεση για να 
κινηθούν οι διαδικασίες διερεύνησης από 
τις αρμόδιες Αρχές και το Λιμενικό Σώμα. 
Προκαλεί, ασφαλώς, εύλογα ερωτήματα ό-
τι ήταν η τέταρτη φορά που γίναμε θεατές 
ενός ανάλογου γεγονότος. Παρακολουθού-
με στενά την εξέλιξη της έρευνας, ώστε να 
είμαστε έτοιμοι για όλες τις προβλεπόμενες 
ενέργειες, μετά την ολοκλήρωση του σχετι-
κού πορίσματος. Δεν είναι δουλειά μας να 
υποκαταστήσουμε τη Δικαιοσύνη, έχουμε 
πλήρη εμπιστοσύνη στο έργο της. Στο εν-
διάμεσο, μέχρι την αποκατάσταση της υ-
δροδότησης, οι κάτοικοι δεν μπορούν να 
περιμένουν και γι’ αυτό θα συνεχίσουμε 
να αποστέλλουμε εμφιαλωμένο νερό, ώ-
στε να μην επιβαρύνονται οικονομικά οι 
πιο ευάλωτοι.
 Εχετε διατελέσει δήμαρχος, γενικός γραμ-

ματέας, υφυπουργός και τώρα περιφερειάρ-
χης. Πού αισθάνεται πιο δημιουργικός ο Νί-
κος Χαρδαλιάς;

Παντού και πάντα. Βασική μου αποστολή ή-
ταν και είναι να είμαι χρήσιμος στην πατρί-
δα, στην κοινωνία και στους πολίτες. Αγα-
πώ την ευθύνη, δεν τη φοβήθηκα ποτέ και 
ούτε θα το κάνω τώρα. Το πέρασμα από δι-
αφορετικές θέσεις της κεντρικής κυβέρνη-
σης και της τοπικής αυτοδιοίκησης δεν συσ-
σωρεύει μόνο πείρα. Δίνει και τη δυνατότη-
τα να προσεγγίζεις ένα πρόβλημα από δι-
αφορετικές οπτικές γωνίες, κάτι που τελικά 
συμβάλλει στη συνεννόηση με τους εμπλε-
κόμενους φορείς. Ως υφυπουργός μπορού-
σα να κατανοήσω πώς σκέφτεται ένας δή-
μος και τώρα, ως περιφερειάρχης, γνωρί-
ζω πώς δουλεύει ένα υπουργείο και οι υπη-
ρεσίες του. Βεβαίως, το πέρασμα αυτό α-
νεβάζει τον πήχυ, αυξάνει δικαιολογημένα 
τις προσδοκίες. Με αυτή την έγνοια αρχίζει 
και τελειώνει κάθε ημέρα μου: να ανταπο-
κρίνομαι συνεχώς με τις πράξεις μου στην 
εμπιστοσύνη που μου έδειξαν οι πολίτες.

ευθύνη
«Βασική μου 
αποστολή ήταν 
και είναι να είμαι 
χρήσιμος στην 
πατρίδα, στην 
κοινωνία και στους 
πολίτες. Αγαπώ 
την ευθύνη, δεν 
τη φοβήθηκα ποτέ 
και ούτε θα το 
κάνω τώρα»

 Με αυτή την έγνοια 
αρχίζει και τελειώνει κάθε 

ημέρα μου: να ανταποκρίνομαι 
συνεχώς με τις πράξεις μου 

στην εμπιστοσύνη που  
μου έδειξαν οι πολίτες 

Εχοντας υπηρετήσει επί 11 χρόνια ως πρόε-
δρος του ΣΠΑΥ αλλά και από τη θητεία μου 
στην Πολιτική Προστασία στις πρωτόγνω-
ρες συνθήκες της πανδημίας, των μεγάλων 
πυρκαγιών και πλημμυρών, έχω ολοκληρω-
μένη εικόνα για το θέμα. Ενα πρώτο δείγ-
μα της δικής μας γραφής ήταν η κινητοποί-
ηση των μέσων της Περιφέρειας και ο αρ-
μονικός συντονισμός με τις υπηρεσίες του 


